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واردات ۶۰۰ هزار دوز واکسن سرخجه به کشور
مدیرعامل ســازمان تدارکات پزشــکی هــال احمــر از واردات ۶۰۰ هزار دوز 

واکسن سرخجه به کشور خبر داد.
علیرضا عســکری، با اشاره به افزایش موارد ابتا به بیماری سرخجه در 
کشــور گفت: در پی افزایش مهاجرت اتباع از کشــورهای همسایه به ایران و 
در نتیجه افزایش میزان ابتای افراد به بیماری سرخجه در کشور، معاونت 
بهداشــت وزارت بهداشــت، درمــان و آمــوزش پزشــکی کشــور از جمعیت 

هال احمر خواست تا برای واردات واکسن های این بیماری اقدام کند.
وی ادامــه داد: در ایــن راســتا، مراحل اخــذ مجوزهای مورد نیــاز از طرف 
جمعیــت هــال احمر برای واردات واکســن به کشــور انجام شــد. عســکری 
با اشــاره به واردات واکســن سرخجه افزود: روز گذشــته ۶۰۰ هزار دوز واکسن 
ســرخجه اهدایــی از طــرف یونیســف وارد کشــور شــد. بــه گفته وی، پروســه 
برچسب گذاری واکسن های اهدایی در شرکت بازرگانی سهاکیش جمعیت 
هال احمر در حال انجام است و در چند روز آینده واکسن ها به دست وزارت 
بهداشت و درمان می رسد تا در پایگاه های سامت جهت تزریق توزیع شود.

طرح ترافیک روزانه تا پایان هفته فروخته نمی شود 
ســازمان حمل و نقل و ترافیک شــهر تهران از ممنوعیت فروش روزانه 

طرح ترافیک در هفته پایانی آذر خبر داد.
ســازمان حمــل و نقــل و ترافیک شــهر تهران بــا صــدور اطاعیه ای 
بــه دلیــل بالا بودن شــاخص آلودگــی هوای تهــران و در راســتای کنترل 
آلاینده هــا از ممنوعیــت فــروش طــرح ترافیــک روزانــه تــا پایــان هفته 
جــاری خبــر داد. بر اســاس ایــن اطاعیــه بــا توجه بــه اســتمرار آلودگی 
هــوا در کانشــهر تهــران و در راســتای مصوبــه کمیتــه اضطــرار آلودگی 
هــوا، در روزهای پیــش رو تا پایان هفتــه جاری امــکان رزرو طرح روزانه 
ترافیک وجود نخواهد داشــت. همچنین در ادامه از عموم شــهروندان 
درخواست شده است تا اطاع ثانوی، حضور و تردد در سطح شهر را به 
حداقل میزان ممکن کاهش داده و در صورت ضرورت حتی المقدور از 

وسایل حمل و نقل عمومی استفاده کنند.

در راستای اجرای نظام رتبه بندی صورت گرفت

صدور »کارنامه« جهت تعیین »رتبه« ۶۰۰ هزار معلم
رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین کیفیت نظام آموزش و پرورش با بیان 
اینکــه قریب بــه ۶۰۰ هزار نفــر از معلمان در قالب اجــرای قانون نظام 
رتبه بندی، ارزیابی شــدند و »کارنامه رتبه« برایشــان تولید شــده است، 
گفت: قانون نظام رتبه بندی معلمان، مبتنی بر اسناد بالادستی و عین 
سندتحول است، اما باید در اجرا دقت کنیم و همه همکاران را ببینیم.

محســن زارعــی با اشــاره به شــاخص های معلم تــراز گفت: مــا قباً 
همیشــه معلــم تراز را توصیــف می کردیــم و شــاخص ها را نمی گفتیم. 
مشخص نبود معلم تراز باید چه ویژگی هایی در شایستگی های عمومی، 
تخصصــی، حرفــه ای و تجربه داشــته باشــد، اما الان این شــاخص ها در 
قانون نظام رتبه بندی روشــن است و همکار ما می داند که معنی معلم 
تــراز یعنی چه و بایــد خودش را به آن برســاند. در واقع نظام رتبه بندی 
بهترین فرصت است. وی افزود: در طول سال ها از زحمتی که همکاران 
می کشــیدند غافل بودیم. بر اســاس مدرک تحصیلــی و اینها ارتقاهایی 
رخ مــی داد اما اینکه در عرصه عمــل و در کاس درس چه می کند هیچ 
وقت ارزش گــذاری نمی کردیم. اکنون فرصتی فراهم شــده تا ارزش کار 

همکارمان را ببینیم و در این نظام شایستگی ها ارزشش را لحاظ کنیم.
وی به فرایند نظام رتبه بندی اشــاره کرد و گفت: همکاران ما ابتدا با 
خوداظهاری شایستگی های خود را اعام کردند و مدارک و مستندات را 
بارگذاری کردند. دو کار می توانستیم انجام دهیم؛ یا باید کانون ارزیابی 
می گذاشــتیم و حضــوری دعوت می کردیم و دوم اینکــه رفتار همکاران 
در موقعیت واقعی کاس درس را از سوی مدیران مدارس بسنجیم که 
راهکار دوم اجرایی شــد. قریب به ۶۰۰ هزار نفر ارزیابی شــدند و کارنامه 
رتبه برایشــان تولید شده اســت. گام نهایی، بازخورد شایستگی ها است 
که می خواهیم به همکاران بدهیم. این نظام ارزیابی می تواند در جذب 

و ورودی ها، ارتقای مدیران عملیاتی، میانی و ارشد هم کمک کند.

جزئیات فراخوان پزشکان برای حج ۱۴۰۲ 
معــاون حج و عمره مرکز پزشــکی حــج و زیارت جمعیــت هال احمر 
جزئیــات فراخــوان پزشــکان بــرای ارائــه خدمــت در حج ســال ۱۴۰۲ را 

تشریح کرد.
دکتــر طاهر درودی درباره جزئیات فراخوان پزشــکان بــرای حج ۱۴۰۲ به 
ایسنا، گفت: فراخوان پزشکان برای حج ۱۴۰۲ از هفته قبل منتشر شده است و 
پزشکان داوطلب برای ارائه خدمت در حج سال آینده می توانند تا ۳۰ آذرماه 
ســال جاری نسبت به ثبت نام اقدام کنند. وی افزود: با توجه به مذاکره ای که 
با سازمان حج و زیارت داشتیم، فکر می کنیم سهمیه تخصیص داده شده به 
ایــران برای حج ســال آینده معادل ســال ۱۳۹۸ و بیش از ۸۰ هــزار نفر زائر و 
قاعدتاً تعداد پزشکان هم در همین حدود خواهد بود. با این حال از آنجایی 
که عدد ســهمیه هنوز قطعی نشــده و تعداد پزشــکان هم ضریبــی از تعداد 
زائرین خواهد بود، هنوز نمی توانیم تعداد قطعی پزشک مورد نیاز را در حج 
۱۴۰۲ اعام کنیم. بر این اســاس معمــولاً در فراخوان با آمارهای پیش فرض 
معادل دو برابر تعداد مورد نیازمان را جذب خواهیم کرد و بعد تعداد قطعی 

را با توجه به اعام وزارت حج سعودی اعام خواهیم کرد.
در  گفــت:  امســال  در حــج  نیــاز  مــورد  دربــاره تخصص هــای  درودی 
فراخوان، ســه گروه پزشــکان عمومی، متخصصیــن داخلی و متخصصین 
طــب اورژانس را مشــخص کرده ایم کــه با توجه به شــرایط و ضوابط، فقط 
متقاضیان مرد مورد نیاز هستند. وی گفت: حج ۱۴۰۲ تقریباً در تیرماه ۱۴۰۲ 

برگزار می شود و برنامه ریزی ها و اطاع رسانی ها به مرور انجام خواهد شد.

عضو کمیته علمی کشوری کرونا:

نگرانی از موج گسترده کرونا نداریم
عضو کمیته علمی کشوری کرونا گفت: در حال حاضر نگرانی عاجلی برای 
مــوج گســترده ای از کرونــا در هفته های آینده نداریم. اساســاً دانش بشــری 
حتی در پیشــرفته ترین کشــورهای دنیا که دسترسی دقیقی به آمار بیماری، 
سویه های در چرخش و شرایط رعایت نکات بهداشتی دارند  نمی توانند به 

دقت پیش بینی کنند چه زمانی با موج کرونا روبه رو خواهند شد.
دکتر مســعود یونســیان اظهــار داشــت: تا قبل از دسترســی به واکســن، 
می گفتیــم موج کرونــا تابع دو مؤلفه یعنــی رفتار مــردم و واریانت ویروس 
اســت، الان مؤلفه ســومی  اضافه شده و آن هم سطح ایمنی جامعه است. 
بهتر اســت ابتــدا وضعیت بیمــاری را رصد کنیــم و به جای پیشــگویی، هر 
وقــت کــه نشــانه هایی از افزایــش مــوارد کرونــا را دیدیــم، آن وقت هشــدار 
دهیم،چراکه نمی توان جامعه را همیشه در محدودیت قرار داد، البته باید 
تاش ما پوشش مناسب واکسیناسیون و مصون سازی افراد باشد. بنابراین 
در حال حاضر شواهدی نداریم که بگوییم در آینده نزدیک، میان مدت  یا 
بلندمــدت، زمان موج بعدی کرونا را پیش بینــی کنیم. عضو کمیته علمی 
کشــوری کرونــا با اشــاره بــه وضعیت کرونــا در مناطق شــش گانه ســازمان 
جهانی بهداشــت، گفت: بجز کشــورهای غــرب اقیانــوس آرام مانند ژاپن، 
کره و برخی کشورهای شرق آسیا، استرالیا و اقیانوسیه، در پنج منطقه دیگر 

سازمان جهانی بهداشت، وضعیت کرونا نسبتاً پایدار بوده است.

سنگ اندازی در اعطای وام های گره گشا
»ایران« از تداوم سختگیری ها در دریافت وام ازدواج و فرزندآوری گزارش می دهد

از ابتدای سال جاری تا پایان شهریورماه، 
۱5۳ میلیــارد و 74۱ میلیــون و 64۹ هزار 
میلیــارد   66۹ و  فرزنــدآوری  وام  ریــال 
وام  ریــال  هــزار  و 6۲7  میلیــون  و 474 
ازدواج بــه متقاضیــان پرداخــت شــده، 
بــازه  ایــن  کــه در  ایــن در حالــی اســت 
زمانــی یک میلیــون و 7۳۱ هزار و 4۱ نفر 
بــرای دریافــت وام فرزنــدآوری ثبت نام 
کرده انــد کــه از این بین فقــط ۳۸۳ هزار 
و ۳77 فقــره وام فرزنــدآوری پرداخــت 
شــده اســت. حالا تعــداد افــرادی که در 
صــف دریافــت ایــن وام یعنــی کســانی 
کــه مــدارک را تکمیــل کــرده و منتظــر 
دریافــت وام هســتند تــا انــدازه ای زیــاد 
اســت کــه بســیاری از آنهــا ناامیــد از این 
کمک هزینــه شــده اند. در بــازه زمانــی از 
ابتــدای ســال جاری تا شــهریورماه ۳۲۸ 
هزار و 54۳ نفر نیز در صف دریافت وام 
فرزنــدآوری مانده اند و بــا وجود تکمیل 
ثبت نــام و مــدارک همچنــان موفــق به 
دریافت این وام نشــده اند. طولانی شدن 
و  ازدواج  وام  دریافــت  انتظــار  مــدت 
فرزنــدآوری یــک روی ماجراســت؛ روی 
دیگر داســتان، ســختگیری های بانک ها 
در خصوص معرفی ضامن هایی اســت 
که باید رســمی باشــند و پیدا کــردن این 
افراد برای بسیاری از زوجین و خانواده ها 
بی شــباهت به پیدا کردن ســوزن در انبار 
کاه نیســت تــا جایی که خیلی هــا مجبور 
می شــوند از همــان کمک هزینــه ناچیــز 
مبلغی را هم به ضامن پرداخت کنند تا 

بتوانند از این تسهیات بهره مند شوند.
دفتــر  مدیــرکل  متقی فــر،  مهــدی 
برنامه ریزی و توســعه اجتماعی جوانان 
وزارت ورزش و جوانان با اشــاره به اینکه 
وام  خصــوص  در  بانک هــا  از  بســیاری 

ازدواج و فرزنــدآوری بــه تعهــدات خود 
عمــل نمی کننــد، بــه »ایــران« می گوید: 
در حــال حاضر در خصــوص وام ازدواج 
۱۲۰ میلیــون تومان به هر نفــر از زوجین 
یعنــی در مجمــوع ۲4۰ میلیــون تومان، 
برای دختران زیر ۲۳ ســال و پســران زیر 
۲5 ســال، هریــک ۱5۰ میلیــون تومــان 
همچنیــن فرزنــدان شــهدا، جانبــازان و 
ایثارگــران هــر یــک ۲۰۰ میلیــون تومــان 
پرداخت می شود. میزان وام فرزندآوری 
نیــز برای فرزنــد اول ۲۰ میلیــون تومان، 
فرزنــد دوم 4۰ میلیــون تومــان، فرزنــد 
ســوم 6۰ میلیــون تومان، فرزنــد چهارم 
۸۰ میلیــون تومــان و فرزنــد پنجــم ۱۰۰ 
متأســفانه  امــا  اســت  تومــان  میلیــون 
بســیاری از شــعبه ها در اســتان ها اعــام 
می کنند، بــرای پرداخت وام فرزندآوری 
خصــوص  در  ندارنــد.  را  لازم  اعتبــار 
پرداخت وام ازدواج هم در شورای عالی 
جوانان مصوب شــده اســت که بانک ها 
موظــف  هســتند، حداکثر تــا ۱5 روز بعد 
از تکمیــل ثبت نــام متقاضیــان دریافت 
وام ازدواج، پیامــک مراجعــه به شــعبه 
را برای افراد بفرســتند و پس از مراجعه 
به شــعبه و تکمیل مــدارک نیز بانک ها 
موظف  هســتند وام را ۱۰ روزه به حساب 
متقاضیــان واریز کنند امــا از آنجا که این 
مصوبــه را در خصــوص وام فرزندآوری 
نداریم، در برخی مواقع پیامک مراجعه 
به شــعبه یک تا دو ماه و شاید هم مدت 
زمان بیشــتری زمان می برد و در نهایت 
هم پرداخــت وام فرزندآوری را با تأخیر 

مواجه می کند.
ë  پرداخت وام ازدواج رشــد 40 درصدی

داشته اما...
او در خصوص میزان ثبت نام کنندگان 
توضیــح  ازدواج  وام  پرداختی هــای  و 
پایــان  تــا  ســال جاری  اول  از  می دهــد: 
شــهریورماه، تعداد کل ثبت نام کنندگان 

وام ازدواج ۹77 هــزار و 7۱ نفر بوده که از 
ایــن تعداد بــه 4۸6 هــزار و ۳۹۹ نفر وام 
ازدواج پرداخت شــده است. با همه این 
تفاسیر، تعداد پرداختی های وام ازدواج 
از ابتدای ســال جاری تا پایان شهریورماه 
و در قیاس با مدت مشــابه خود در ســال 
گذشــته حــدود 4۰ درصــد رشــد داشــته 

است.
به گفته متقی فر، سختگیری بانک ها 
رســمی  ضامــن  درخواســت  زمینــه  در 
یکی دیگر از مشــکاتی اســت کــه در این 
حــوزه وجــود دارد. متأســفانه بانک هــا 
به قانون هــم عمل نمی کننــد، زیرا قرار 
بــوده تنها یک ضامن درخواســت شــود 
امــا برخــی از بانک هــا دو یــا ســه ضامن 
متعــددی  پیگیری هــای  می خواهنــد. 
کرده ایم و پیشــنهادهایی هم ارائه شــده 
مبنــی بــر اینکــه ضمانــت روی یارانــه یا 
سهام عدالت باشد، به جد پیگیر هستیم 

تا این اتفاقات محقق شــود. پیشــنهادها 
به مجلس شــورای اســامی ارائه شده و 
منتظر تصویب در صحن علنی هستیم.

ë  مشوق های اقتصادی قوی برای ازدواج
و فرزندآوری هست اما...

کشــورها  از  بســیاری  در  کــه  آنجــا  از 
خصــوص  در  مختلــف  معضــات 
کمک هزینه هــای ازدواج یــا فرزنــدآوری 
حــل شــده اند، پــس در کشــور ما هــم با 
یــک  و  برنامه هــای جدیــد  پیاده ســازی 
چنیــن  می تــوان  درســت،  مدیریــت 
جوانــان  پــای  پیــش  از  را  ســنگ هایی 
برداشت. نمی توان تنها با حرف جوانان 
را تشــویق بــه ازدواج کرد، بایــد به دنبال 

راه حل های عملی در این حوزه باشیم.
دکترمریــم یوســفی، جامعه شــناس 
و اســتاد دانشــگاه نیــز بــا بیــان اینکــه در 
تمامــی کشــورها یارانــه ای بــرای ازدواج 
گرفتــه  نظــر  در  جوانــان  فرزنــدآوری  و 

می شــود، به »ایــران« توضیــح می دهد: 
از کشــورهای عربــی همســایه گرفتــه تــا 
ماننــد  تســهیاتی  اروپایــی،  کشــورهای 
کمک هزینه هــای  یــا  مســکن  اعطــای 
دیگــر برای افراد در نظر گرفته می شــود. 
در برخــی مــوارد حتــی پولی هم توســط 
و  نمی شــود  بازگردانــده  وام گیرنــده، 
حمایت هــا تا 5 ســال به صــورت رایگان 
وجود دارد. در کشوری مانند آلمان برای 
تشویق به ازدواج و فرزندآوری تسهیات 
رایگان مادام العمر وجود دارد. متأسفانه 
در کشور ما حرف اول و آخر را مقتضیات 
اقتصــادی می زند، هرچقــدر هم علم یا 
دیــن از فوایــد ازدواج ســخن بگویند، باز 
هم جوانی که درگیر مشکات اقتصادی 

است، تن به ازدواج نمی دهد.
این جامعه شناس در ادامه با تأکید 
بر کم بودن رقــم وام ازدواج می گوید: 
۲4۰ میلیــون تومانــی کــه بــه زوجیــن 

داده می شــود، در کانشــهرها چنــدان 
پســر  و  دختــر  نمی کنــد.  دوا  را  دردی 
جوانی که تازه فارغ التحصیل شده اند، 
چطــور می تواننــد با ایــن رقــم ازدواج 
کننــد؟ در خانواده هــای پرجمعیــت و 
طبقه متوســط رو به پایین، خانواده ها 
هــم نمی تواننــد حمایــت مالــی کنند 
و تنهــا بــر مبنــای وام هــا و کمک هــای 
دولتــی جوانــان می تواننــد به تشــکیل 
زندگــی مشــترک فکــر کننــد. البتــه در 
شهرستان های کوچک که تهیه مسکن 
می توانــد  وام  رقــم  اســت،  آســان تر 
کمک کننــده باشــد امــا ایــن فقط یک 
روی ماجراست، چون در حال حاضر، 
بحــث ضامــن رســمی، ســنگ بزرگی 
اســت که بر سر راه دریافت وام ازدواج 
و همچنیــن فرزنــدآوری قــرار گرفته و 
بشــدت هم ســختگیرانه اســت. خیلی 
از خانواده ها به هیــچ عنوان در فامیل 
و آشنا ضامن رســمی نمی شناسند، از 
سوی دیگر برخی ضامن ها طلب پول 
یا چک ســفید امضا می کنند. از سویی 
هــم شــرم و حیــا اجــازه نمی دهــد بــه 
راحتی جوانان از افراد درخواست کنند 

تا ضامن ایشان شوند.
یوســفی در ادامــه با ارائه پیشــنهادی 
می کنــد:  توصیــه  بانک هــا  بــه  خطــاب 
بهتریــن راه حل بــرای از میان برداشــتن 
معضــل ضامــن رســمی، این اســت که 
بانک ها از خود زوجین تعهدات محکم 
دریافت کنند یا اینکــه در نهایت والدین 
آنها را به عنوان ضامن قرار دهند. از این 
طریق بحث شــرمندگی و خجالت زدگی 
جوانان و خانواده آنها هم وجود نخواهد 
داشــت. در اکثــر کشــورهای دنیــا چنیــن 
ســنگ هایی از میــان راه جوانان در حوزه 
ازدواج و همچنین فرزندآوری برداشــته 
شــده اســت، در کشــور ما هم ایــن اتفاق 

باید محقق شود.

بــا  اولیــن جایــی هســتند کــه  مــدارس 
آلودگــی هــوا، شــیوع ویروس و هــر نوع 
مشــکل دیگــری تعطیــل و حــالا بعــد 
آمــوزش  گســترش  و  کرونــا  تجربــه  از 
می شــوند.  غیرحضــوری  مجــازی، 
یکــی از بســترهایی کــه بــا غیرحضوری 
آن  در  درس  کاس  مــدارس،  شــدن 
اســت.  شــاد  شــبکه  می شــود  تشــکیل 
مشــکات ریــز و درشــت شــبکه شــاد و 
کندی اینترنت و عدم دسترســی برخی 
هوشــمند،  وســایل  بــه  دانش آمــوزان 
همچنان دانش آمــوزان و معلمان را با 
گره هــای متعــددی روبه رو کرده اســت 
در حالــی کــه مــدارس غیردولتــی هیچ 
گونه هم افزایی در شــبکه شــاد نداشــته 
و از پلتفرم هــای سفارشــی خــاص خود 
اســتفاده می کنند. بار دیگــر اجحاف در 
حــق دانش آمــوزان مــدارس دولتــی با 
قیاس شبکه شاد نسبت به پلتفرم های 
مدارس غیردولتی پررنگ شــده اســت 
و قطعاً میــزان یادگیــری دانش آموزان 
بویــژه در مــدارس دولتــی افــت خواهد 
کــرد. محمــد مهــدی کاظمــی معــاون 
و  آمــوزش  وزارت  متوســطه  آمــوزش 
پــرورش در گفت و گو با »ایــران« درباره 
ارزیابــی وضعیــت آمــوزش بــا آلودگی 
هوا توضیح داد: ما به هیچ وجه عنوانی 
مبنی بــر تعطیلی مدارس نداریم بلکه 

آنچه اتفاق می افتد غیرحضوری شدن 
مــدارس اســت. آمــوزش غیرحضوری 
اولویــت مــا نیســت، همــواره نیــز تأکید 
کرده ایــم مــدارس بایــد آخریــن جایی 
باشــند کــه در شــرایط اضطــرار تعطیل 
می شــوند. در ایــن شــرایط اضطــرار اگر 
شــود  فراهــم  هــم  حضــوری  آمــوزش 
مناسب و مطلوب تر است و هیچ چیزی 

جایگزین آموزش حضوری نیست.
وی در ادامه بیان کرد: لذا تأکید ما بر 
آموزش حضوری اســت ولــی نهادهای 
تصمیم گیرنده خارج از وزارت آموزش 
و پرورش هستند و این تصمیم گیری ها 
در حیطــه اختیــار وزارتخانه نیســت. در 
هر صورت بســتر شــبکه شــاد برای ارائه 
آموزش مجازی و آناین فراهم اســت. 
گزارش هــای سیســتمی ما ناظــر بر این 
است که میزان مراجعین در ایام شروع 
آمــوزش مجــازی و پیک ورود به شــبکه 
شــاد و اســتفاده از آن بــالا بــوده اســت. 
البته آمــار در پایه های مختلف متفاوت 
بوده ولی این شرایط در مدارس فراهم 
است که از آموزش غیرحضوری و بستر 

شبکه شاد استفاده کنند.
وزارت  متوســطه  آمــوزش  معــاون 
آمــوزش و پــرورش در واکنــش بــه ایــن 
انتقــاد  مــورد  شــاد  شــبکه  کــه  مشــکل 
معلمــان و دانش آمــوزان اســت و آنها 
بــا دشــواری فایلــی را ارســال یــا دانلود 
می کننــد، همچنیــن دربــاره وضعیــت 
نامطلــوب اینترنــت در کشــور کــه برای 

آموزش مجازی مناسب نیست توضیح 
داد: در حــال حاضــر آمــوزش حضوری 
فقط در کانشــهرهایی اســت کــه دچار 
آلودگی هوا شــدند و فکر می کنم تعداد 
آنها حدود 5، 6 کانشــهر باشــد. شبکه 
شــاد بــه لحــاظ سیســتمی و ســاختاری 
در  اشــکال هایی  البتــه  نــدارد  نکتــه ای 
فراینــد آن دیده شــده که ما هم گزارش 
ارائــه  شــاد  شــبکه  مســئولان  بــه  را  آن 
دادیــم. همان سیســتمی کــه در این دو 
ســال اخیر آمــوزش غیرحضــوری ارائه 
داده اســت اکنــون نیــز مــورد اســتفاده 
از  برخــی  بــا  برخــورد  در  مــن  اســت. 
خانواده هــا شــنیده ام که خودشــان هم 
مدتــی که آموزش حضوری بوده شــیوه 
آمــوزش مجــازی را فرامــوش کرده انــد 
دارد  وجــود  خاصــی  مشــکل  اگــر  امــا 
بایــد منعکس شــود. هفته گذشــته من 
گزارشــی از شبکه شاد خواستم که نشان 
مــی داد تعــداد افــراد مراجع کننــده به 
شــبکه شــاد و فایل هایــی کــه بارگــذاری 
شــده بود روند افزایشــی داشــته اســت. 
ایــن آمــار بخصــوص در اســتان البــرز و 
تهران بیشتر از سایر شهرها بوده است.

وی گفت: کانشــهرها عمدتاً مشکل 
اینکــه  حجــم ترافیــک را ندارنــد مگــر 
روزهای خاصی باشد که حجم ترافیک 
بــالا بــرود و دچــار مشــکل شــوند مانند 
تماشــای جــام جهانــی کــه اســتفاده از 
اینترنــت در ایــن ایــام هــم بیشــتر بود. 
بــه هر حــال ممکن اســت اختال هایی 

در فناوری و ســرعت اینترنــت به وجود 
آمده باشــد. جلسه ای را هم دوستان ما 
بــا وزارت ارتباطات داشــتند که پیگیری 
کردنــد ولی الان این موضوعی که شــما 
به آن اشــاره کردید نســبت به بارگذاری 

به خاطر کیفیت اینترنت است.
مــدارس  اینکــه  بــه  واکنــش  در  وی 
غیردولتــی به هیــچ عنوان اســتفاده ای 
از شــبکه شــاد ندارنــد و از پلتفرم هــای 
سفارشــی خــود اســتفاده می کننــد و در 
واقــع ایــن مــدارس دولتــی هســتند که 
به دلیــل کمبــود بودجــه از شــبکه شــاد 
مــدارس  اغلــب  و  می کننــد  اســتفاده 
دولتــی هــم به دلیــل کمبــود بودجــه و 
مســائل مالی به اســتفاده از شــاد ناچار 
هســتند. ایــن اجحافی اســت که در حق 
دانش آمــوزان مدارس دولتی می شــود 

جــا  مجــازی  آمــوزش  از  نوعــی  بــه  و 
می مانند. این مقام مســئول گفت: این 
مسأله به موضوع حکمرانی برمی گردد 
و خیلــی ربطی به وضعیت معیشــتی و 
مالی مربوط نمی شــود. ما شبکه شاد را 
یک بستر امن می بینیم. همه جای دنیا 
برای ورود کودکان و نوجوانان به فضای 
مجازی، پروتکل هــا و قانون هایی وجود 
داشــته و اینترنــت پــاک و فضــای امــن 

برای این سنین را دارند.
پــرورش  و  آمــوزش  وزیــر  معــاون 
ادامــه داد: البته پلتفرم شــاد برای همه 
مــدارس اســت ولــی ایــن موضوعی که 
شــما بــه آن اشــاره کردید جای بررســی 
دارد امــا برخــی از مــدارس غیردولتــی 
هــم از این بســتر اســتفاده می کنند ولی 
ایــن مســأله بایــد پیگیری شــود که چند 

درصــد از مــدارس غیر دولتی از شــبکه 
شاد استفاده نمی کنند.

کاظمــی در پاســخ بــه این ســؤال که 
مــدارس تا چــه زمانی مجــازی خواهند 
بود، گفت: ایــن موضوع اصاً در حیطه 
اختیــار آموزش و پرورش نبوده بلکه در 
اختیارکمیتــه اضطــرار آلودگــی هــوا در 
اســتانداری است. گفته شــده وضعیت 
تا سه شــنبه ادامــه دارد و از سه شــنبه به 
بعد قرار است سامانه بارشی وارد کشور 
شــود. ما بایــد بــه گونــه ای برنامه ریزی 
کنیــم کــه ایــن آلودگــی و غیرحضــوری 
شــدن مــدارس لطمــه ای بــه آمــوزش 
نزند زیرا تأکید داریم تحت هر شرایطی 
آمــوزش حضــوری باشــد به ایــن دلیل 
همــه  دانش آمــوزان  خانواده هــای  کــه 
در تــردد هســتند و اگــر ایــن هــوا بــرای 
دانش آمــوزان مضــر اســت برای ســایر 

افراد هم ضرر دارد.
وزارت  متوســطه  آمــوزش  معــاون 
اظهــار  پایــان  در  پــرورش  و  آمــوزش 
داشــت: بــا توجــه بــه اهمیــت آموزش 
آخریــن  بایــد  مــدارس  داریــم  تأکیــد 
می شــوند.  تعطیــل  کــه  باشــند  جایــی 
از شــیوع کرونــا  افــت یادگیــری ناشــی 
طــی دو ســال ما را بــا مشــکات زیادی 
مواجــه کرد و اکنون این افت و لطمه به 
ســختی جبران می شــود. افت یادگیری 
دانش آموزان یکی از مشــکات اساســی 
ما اســت و امــروز با تبعات آن دو ســال 

آموزش غیرحضوری مواجه هستیم.
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معاون وزیر آموزش و پرورش در گفت و گو با »ایران« از تبعات آموزش غیرحضوری گفت

لطمه آلودگی هوا به نظام آموزشی

وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه درخواست 
کننــد؛  فکــری  هــوا  آلودگــی  بــرای  می کنــم 
دانش آموزان مــا نباید تعطیل باشــند، چراکه 
از تحصیــل و تربیــت مؤثــر محروم می شــوند، 
گفــت: همــه هــم بــه مــا اعتــراض می کنند که 
چرا مدارس تعطیل اســت در حالی که ما هم 
در دوران کرونــا و هــم ایــن ایــام، تابع تصمیم 
مسئولان ذی ربط هستیم که این موارد را اعام 

می کنند؛ اما ما قلباً ناراحت هستیم.
نمونــه  اینکــه  بیــان  بــا  نــوری  یوســف 
تدریس ها در شــاد گذاشته شــده و معلمان با 
دانش آمــوزان به صــورت انفــرادی در ارتبــاط 
هســتند تــا رفع اشــکال کنند گفــت: یک علت 

عقب ماندن بچه ها به دلیل نداشــتن وسایلی 
است که با آن ارتباط برقرار می کنند. در دولت 
مطــرح می کنیــم ببینیــم می توانیــم برایــش 

اعتباری بگیریم یا خیر.
وزیــر آموزش و پــرورش با بیــان اینکه یک 
ســال از ورود مــا بــه وزارت آمــوزش و پرورش 
اقدامــات  همــکاران  کــرد:  اظهــار  می گــذرد، 
مناســبی در راستای اجرای سندتحول بنیادین 
از جملــه آنهــا می تــوان  کــه  انجــام داده انــد 
بــه آسیب شناســی عــدم اجــرای ســند تحــول 
بنیادیــن و تنظیــم یک برنامه راهبــردی برای 
اجرایی سازی آن اشــاره کرد. پیشنهاد شده که 
این برنامه ها در معرض نقد کارشناســان قرار 

بگیرد و از این طریق مشــارکت داشــته باشیم 
زیرا بدون شک تضارب آرا و اختافی که میان 
افراد وجود دارد می تواند به هم افزایی و وفاق 

در اجرای سندتحول بنیادین بینجامد.
وی با بیان اینکه سند مدرسه ای سند تحول 
بنیادین در دســت تدوین اســت، گفت: براین 
اســاس مدارس بتدریج وارد چرخه دســتیابی 

به شاخص های سند تحول خواهند شد.
نــوری بــا تأکید بــر اینکه ســتاد آمــوزش و 
پــرورش بایــد بــه ایــن بــاور برســد و بخواهد 
ســند را اجرا کند، عنوان کــرد: تصویب قانون 
نظــام رتبه بنــدی معلمان نیز مصداق ســند 
تحول بنیادین اســت که هــم افزایش کیفیت 

را  پرداخــت  نظــام  اصــاح  هــم  و  آمــوزش 
به دنبال داشت.

وی در بخــش دیگــری از ســخنان خــود با 
بیــان اینکــه عــدم اجرایی ســازی ســند تحول 
بنیادیــن به یک بیمــاری مزمن تبدیل شــده 
اســت، گفــت: شــاید ایــن نشســت مهم ترین 
ســندتحول  اجرایی ســازی  تحــرک  عامــل 
باشــد زیــرا قطعاً تضــارب آرا در اینجاســت و 
کمک می کنــد حرکت ما منطقی شــود و این 
همگرایی موجب ترویج گفتمان ســند شده و 

از آن نتیجه بگیریم.
نوری اضافه کرد: برای اجرای ســند تحول 
بنیادیــن در کنــار نهــاد اقتصــاد، سیاســت و 

فرهنــگ، بخش تقنیــن را هم قــرار دهیم که 
بایــد بــه کمــک بیایند و بــرای اجرایی ســازی 
ایــن ســند اقــدام کننــد. لایــه دیگــر، عملکرد 
اســت که بیشــتر در کشــورها نگاه معطوف به 
»نتایج« اســت، اما در نظــام تعلیم و تربیت 
بــه »پیامد« بیشــتر توجه می شــود و نه اینکه 
فقــط نتایــج از حیــث کمی مهم باشــند. لایه 
بعدی، ادراک عملکرد و بســیار مهم اســت. 
باید به مبانی برگردیم و تغییرات را از مبانی 
شروع کنیم تا سند توسط ذی نفعان پذیرفته 
شــود. وقتی گروه های مردمی می بینند ســند 
اجــرا می شــود آن زمان بیشــتر بــه آموزش و 

پرورش کمک می کنند.

وزیر آموزش و پرورش:

برای آلودگی هوا فکری کنید؛ دانش آموزان نباید تعطیل باشند
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